
 X Wie misdeeld werd door 
moeder natuur, wordt 
van kleins af benadeeld
 X Esthetische chirurgie 
moet gericht zijn op het 
welzijn van mensen
 X Te grote nadruk op 
uiterlijkheid niet gezond

Lieve Wouters
Ware schoonheid zit vanbinnen, 
dat weet iedereen. Toch worden  
mensen allereerst beoordeeld 
op hun uiterlijk. En als moeder 
natuur je wat misdeelde, dan 
voel je dat als kind al. Onder-
zoek leert dat lelijke kinderen 
vaker worden gestraft en min-
der geliefkoosd. Vandaag maakt 
plastische chirurgi e veel leed on-
gedaan. Meer zelfs. Met botox, 
oogcorrect ie en facelift zijn we de 
eerste ouderdomstekenen te slim 
af en gaan we met wat geluk tot 
onze zestigste door alsof we pas 
veertig zijn. Of toch diegenen on-
der ons die het kunnen en willen 
betalen.

Esthetische chirurgie werd de 
laatste tien jaar erg modieus. 
Geen missverkiezing, of er zat 
wel een siliconemeisje bij. Geen 
teeveeseizoen, of in één of ander 
programma wordt een cadeau-
bon uitgedeeld voor een privé-
kliniek. Al die media-aandacht 
deed het vak geen goed, vindt het 
Gentse artsenpaar Patrick Ton-
nard en Alexis Verpaele. Ze zijn 
de uitvinders van de macs-lift, 
een nieuwe facelifttechniek. In-
ternationaal worden ze La paire de 
Gand genoemd (het handschoe-
nenpaar), tegelijk een verwijzing 
naar hun afkomst en hun vak.

In hun boek Verliefd op het tweede 
gezicht (Houtekiet, 2009) wegen 
ze de pro’s en contra’s van esthe-
tische chirurgie af. Verpaele: „Het 
vak moet terug de nodige ernst 
krijgen. Ethiek en esthetiek staan 
niet los van elkaar. Onze ethische 
instelling zit hem vooral in het 
feit dat je niet iedereen moet be-
handelen. We proberen in een 
gesprek te achterhalen wat de cli-
ent van een ingreep verwacht. In 
één op tien gevallen kan hij of zij 
datzelfde resultaat bereiken met 
gezonde voeding, stoppen met 
roken of goede verzorging.”

„We zullen ook nooit een in-
greep doen die tegen de natuur 
ingaat. Dat heeft te maken met 
onze visie op schoonheid: een 
goede ingreep is onzichtbaar om-
dat het de persoon een natuurlij-
ke schoonheid geeft. Het kan ook 
niet de bedoeling zijn alle men-
sen naar een standaard te model-
leren. Vaak zit de aantrekkelijk-
heid van een persoon juist in een 
kleine onvolkomenheid. De na-
tuur brengt een vlekje of trekje 
aan precies waar dat goed is.”

Toch blijft de kliniek van Ver-
paele en Tonnard allereerst een 

bedrijf dat moet draaien. En dat 
doet het voornamelijk op verjon-
gingsingrepen en borstvergro-
tingen. Is dat decadent in tijden 

van crisis? De christelijke ethiek 
waarschuwt in elk geval voor een 
buitensporige aandacht voor het 
lichaam. De mens is immers niet 

alleen lichaam, maar ook geest. 
Beide moeten ontwikkeld wor-
den om gelukkig te zijn en om 
zich geslaagd te voelen in het le-
ven.

Tonnard: „Voor veel mensen 
is zo’n ingreep belangrijk, som-
migen laten weten dat het hun 
leven veranderde. Maar het is en 
blijft natuurlijk luxe. Een keer 
per jaar gaan we naar Myanmar 
of een ander ontwikkelingsland 
waar we dan gratis kinderen met 
een hazenlip of andere proble-
men helpen. Dan heb je echt het 
gevoel dat je iets zinvols doet.”
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Van rimpel tot hazenlip
De plastische chirurg lijkt 
soms wel de nar onder de 
artse n. Of zijn er toch ook 
ernstige mensen met dit vak 
bezig?

Vlaamse rimpels brengen geld in ’t laatje voor kinderen met een hazenlip in Myanmar.  © Belga

Kerk solidair met 
moslims tijdens 
ramadan
Van 21 augustus tot 19 september 
beleven moslims wereldwijd de 
vastenmaand ramadan. Ze eten 
niet van zonsopgang tot zons-
ondergang en besteden extra 
aandacht aan het gebed. In ons 
land is de bisschop van Doornik, 
mgr. Harpigny, verantwoordelijk 
voor de interreligieuze dialoog. 
Ter gelegenheid van de ramadan 
schreef hij islamitische landge-
noten een brief. Daarin spreekt 
hij hen aan als „broeders en zus-
ters in het Geloof in de ene God” 
en wenst hij hen „in naam van de 
katholieke gemeenschap Gods 
Vrede”. De bisschop schrijft dat 
de goede contacten tussen chris-
telijke en islamitische theologen 
in de wereld de afgelopen jaren 
toenemen en betreurt dat gewone 
mensen daar vaak maar weinig 
van af weten. Vandaar deze brief, 
die ook via Kerkwerk Multicultu-
reel Samenleven en de parochies 
naar lokale gemeenschappen en 
moskeeën wordt verspreid. (lw)

Mijnbouw Gua-
temala bezorgt 
Vlaamse jongeren
Elf Vlaamse jongeren trokken 
naar Guatemala om er samen met 
de Latijns-Amerikaanse partners 
van Catapa een internationaal 
seminarie over mijnbouw te or-

ganiseren. „De mondiale vraag 
naar grondstoffen zal de komen-
de decennia blijven groeien”, zegt 
Thomas De Maeseneer uit Gent. 
„Nationale regeringen in Latijns-
Amerika zien mijnbouwinves-
teringen graag komen. Maar als 
puntje bij paaltje komt, blijken 
ze nauwelijks socio-economische 
vooruitgang te brengen. De in-
vesteringen leiden veeleer tot cor-
ruptie, uitbuiting en vervuiling.” 
De vrijwilligers van Catapa staan 
lokale gemeenschappen bij in de 
dialoog met overheden en bedrij-
ven. De organisatie is ook actief 
in Peru, waar in juni nog hevige 
onlusten uitbraken over land-
rechten. Multinationals hadden 
van de regering de toelating ge-
kregen grondstoffen te delven in 
het Amazonegebied. (lw)

Geweld tegen 
Pakistaanse chris - 
tenen gepland
Recent werden opnieuw chris-
tenen gedood in Pakistan. Sinds 
het begin van het jaar waren er 
veertien aanvallen tegen chris-
tenen in dit Aziatische land. Vol-
gens Peter Jacob van de Commis-
sie Rechtvaardigheid en Vrede 
zijn deze duidelijk gepland: „Er 
werd brand gesticht met speciale 
chemicaliën, die moeilijk geblust 
konden worden. Toen christe-
nen hulp vroegen, reageerde nie-
mand. De schuldigen werden la-
ter zonder straf vrijgelaten. (ivh)

G8-beloften lichtgewicht
Paus Benedictus en president Obama ontmoeten elkaar

Met Italië als huidig voorzitter 
van de G8, vond de top van in-
dustriële landen dit jaar plaats in 
L’Aquila. Van 8 tot 10 juli zochten 
de leiders van de machtigste eco-
nomieën naar antwoorden op de 
wereldwijde financiële crisis. Het 
was in gelijkaardige crisistijd dat 
de G6 (toen nog zonder Canada 
en Rusland) in 1975 voor het eerst 
bijeenkwam. Al snel toonde dit 
orgaan zijn nut. Het verloste de 
wereld uit de wurggreep van olie-
producerende landen en bracht 
stabiliteit.

Later echter werd het wel eens 
betwijfeld, vaak omdat de deel-
nemende landen wel mooie be-
loften maakten, maar die intern 
én gezamenlijk vervolgens niet 
waarmaakten. De top van 2005 
in het Schotste Gleneagles was 
wat dat betreft historisch. Die 
stond in het teken van hoop voor 
Afrika. Weliswaar werd nadien 
de schuldenlast van de armste 
landen kwijtgescholden, maar 
de beloofde ontwikkelingshulp, 
waarvoor U2-zanger Bono in alle 
toonaarden de longen uit het lijf 
had gezongen, bleef dode letter.

Wat leverde nu de top in 
L’Aquila op? De G8-landen wer-
den het erover eens plattelands-
ontwikkeling in arme landen fi-
nancieel te ondersteunen om zo 
de voedselonzekerheid (vandaag 

een realiteit voor vijftien procent 
van de wereldbevolking) terug te 
dringen. Daarnaast werd een dui-
delijker schema vooropgesteld 
waar de landen zich aan zullen 
moeten houden om de opwar-
ming te beperken tot maximaal 
twee graden Celsius.

De koepel van katholieke ont-
wikkelingsorganisaties cidse 
vindt de keuze om de landbouw 
te ondersteunen goed, „maar de 
financiële inspanning die hier-
voor beloofd wordt, is niet ge-
noeg om het tij te keren”.

In de marge van de top ontmoet-
te de Amerikaanse president Ba-
rack Obama paus Benedictus XVI. 
Hij kreeg er de nieuwe sociale en-
cycliek, waarvan bepaalde zinnen 
zo uit Obama’s speech voor de G8 
konden komen. De paus gaf hem 
ook de instructie over bio-ethi-
sche kwesties mee. Op dit punt is 
er minder eensgezindheid. Oba-
ma sprak zich nog niet uit tegen 
stamcelonderzoek en abortus. In 
sommige katholieke kringen in 
de vs wordt hem dat erg kwalijk 
genomen. (lw)

President Obama en paus Benedictus XVI: roerend eens over soci-
ale rechtvaardigheid, niet over bio-ethische kwesties.  © Belga

Borstvergroting of 
oogcorrectie, decadent in 
tijden van crisis?


